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Spørgsmål Noter 
Hvor mange elever har ansøgt sportsklassen historisk og i år og hvor mange er optaget historisk og i år? 

 
1. år ansøger 34-  27 optaget  
2. år ansøger 37-  25 optaget  
3. år ansøger 27 - 25 optaget  
4. år ansøger 35 - 25 optaget  
5. år ansøger 34 -  24 optaget 

Hvordan forvalter skolen ”ventelisten” af elever der får afslag på optag i sportsklassen, og hvorfor kan skolen ikke 
oplyse forældrene hvilket nummer eleven har på ventelisten? 

 

Elever der får afslag, begrundes på fundamentet af udtalelser fra 
lærere, trænere samt indtryk og vurdering ved den samtale der 
afvikles med eleven og forældre. 
 
Ventelisten forvaltes således at hvis der opstår plads i s- klassen, 
vurderes det hvad der giver mening for klassens sammensætning, 
antal, læringsfællesskaber og trivselsstatus og profil. 
Der bliver ikke lavet en prioriteret liste. Da nyt optag vurderes ved en 
helt aktuel status på klassen jf. ovenstående og den aktuelle situation 
for de børn/familier der fortsat ønsker optag. 
En specificeret rangliste vil stå i vejen for ovenstående praksis. 
 

Hvordan forvalter skolen udvælgelseskriterierne til sportsklassen, hvis flere ansøgere lever op til kriterierne? 
 

I tilfælde af mange kvalificerede ansøgere, vurderes det ud fra 
samtalen/ interview om egnethed. Der vil forekomme lighed, men der 
må nødvendigvis laves en subjektiv vurdering.  

Hvad er god praksis for feedback til de børn der søger optag i sportsklassen men ikke optages?  
 

Feedbackpraksis er, at familierne ved infomødet og samtalen bliver 
orienteret om, at man kan få tilsagn eller afslag. Ved afslag, bliver 
man sat på en venteliste, hvis dette ønskes. 
Denne venteliste er ikke nummereret jf. ovenstående svar om 
venteliste. 
 



 

 

 

 


